
 

   
Dagsorden: LBO –BESTYRELSESMØDE 22/8-23 17:00-20:00. 

 

Deltagere: Nicolle, Trine, Stinna, Christina, Thomas, Winnie, Tine, Esben og Tanja 

Afbud: Charlotte, Elevrådet. 

Ref.:  Tanja/ Esben 

Sted: Pauserum. 

  

1.Referat fra sidste møde:   

 

2.  Ændring i styrelsesvedtægt. (bilag sendt med)  

Gennemgang af den nye skolestruktur: 

Kapitel 1: til næste år er der ikke længere skole i Holeby og Horslunde. Gennemgang af de 

kommende skoledistrikter. Det er primært Rødby og Byskolen, der har fået større 

skoledistrikter.  

Esben orienterer om, at mange elever fra Holeby har søgt mod Borgerskolen i stedet for mod 

Rødby. Søllested har fået nogle børn fra Horslunde, men det er primært fra Realskolen. 

Kapitel 4: Esben oplyser, at han har spurgt ind til det fælles elevråd, som er gået helt i stå 

pga. konsulentens fravær.  

Kapitel 8: Ændringerne kan først træde i kraft, når der er indhentet udtalelse fra 

skolebestyrelserne. 

Der har været afholdt cafémøder, hvor Østofte bl.a. ikke har været indbudt, da ændringerne 

ikke har direkte konsekvens for os. 

Bilag 2: Esben fortæller; at vi stadig har Erik Steffensen tilknyttet i Østofte, og at han som 

altid er indbudt til vores bestyrelsesmøder. Han har endnu ikke deltaget. 

Bilag 5: Rammer for frit skolevalg – der sættes et klasseloft på 26 elever mod de nuværende 

24. Dette vil ikke umiddelbart have den store betydning for os. 

Mht. skolelukningerne, så er der udstedt en tryghedsaftale, som sikrer medarbejderne på de 

lukkende skoler deres arbejde.  

 

 

 

 

3. Sparekatalog 2024-27 + høringsbrev:  



 

   
 Dette punkt bliver særskilt behandlet og vi udarbejder hørringsvar. 

 

4: Fremtidens skole:   

Alle bestyrelsesmedlemmer og skolefolk var også inviteret med til kick-off arrangement om 

Fremtidens Skole – de 4 hjørneflag.  

Man er i BSU kommet frem til fire temaer for Fremtidens skole:  

Barnets stemme, Skole for alle, Mind-set og kultur samt overgange. 

Lærerne gennemgår og debatterer på møder hvert punkt/tema, og de har haft gode 

temadrøftelser vedrørende de 2 første temaer indtil nu. 

Bestyrelsens tilbagemelding fra arrangementet:  

- det oplevedes som meget lidt konkret, og der manglede udsagn om, hvordan man skal kunne 

finansiere tiltagene. 

-  det virkede uambitiøst  - som om det blev lagt ud til folk selv at finde på løsninger. 

- der manglede klare udmeldinger fra politikerne mht. at udstikke klare retningslinjer. 

- det oplevedes forfriskende, at læring kan være alt, og at skole kan være mange ting – at    

man prøver at lave en kulturændring, men der manglede, at politikerne samlede op på 

oplæggene. 

 

Vi skal arbejde videre med oplægget, og på baggrund af dette arbejdes der videre med en 

revideret Folkeskolestrategi. 

Opfølgning på kickoffmødet skal ende med en udtalelse til den kommunale handleplan. 

Der er lagt op til en del metodefrihed, så den enkelte skole kan udmønte STUKs på den måde, 

som man oplever, fungerer bedst i sin enhed, men der er et stort krav om data og detaljer. 

På næste møde (i september) tager vi dette op igen og det føjes til. Esben kommer ind på 

fristen senere.  

 

5: Princip om mobil tages op igen i forhold til eventuel tilføjelse vedrørende 

Smartwatch. 

Det opleves nu, at der er udfordringer med børn, som har smartwatches på i 

undervisningen/SFO. Derfor lægges der op til en tilføjelse til princippet om mobiler.  

Bestyrelsen er helt enige i, at dette skal tilføjes til det nuværende princip. 

(Elevråd deltager i punkt 1-5, og spiser med.) 

 

6: Trivselstiltag i skole og børnehave: Winnie og Tine. 

Børnehaven: De kommende måneder vil der i børnehaven arbejdes der med udgangspunkt i 

Fri for mobberi og ”hvem er jeg”. Dette for at gøre børnene opmærksomme på, at vi er ens på 

nogle punkter og forskellige på andre. Der opleves pt. en hårdere tone blandt børnene – en 

dynamik/kultur, som vi har opmærksomhed på, og handler på. 

I løbet af efteråret skal der udføres Børnemiljøvurdering, som også er med til at give et billede 

på børnenes trivsel. 



 

   
Skolen: Sofie og Winnie starter sorg- og omsorgsgruppe op. Sorg kan være mange ting; fx i 

forbindelse med dødsfald, ventesorg, syge søskende, fængslede forældre, misbrug etc.  

Winnie har tilmeldt 0.kl. til toleranceuge. 

Alt personale i ØLBO skal på et fællesmøde have et oplæg fra ”Red Barnet” i, hvordan man 

omsætter begreberne ”mod, tolerance, respekt og omsorg” til praksis.  

Winnie beskriver Børns Vilkårs redskab ”Trivselshjælperen”, som kan benyttes på 

forældremøder til en dialog om fx ”hårdt sprog i klassen”. Det kan derfor være, at klassernes 

lærer benytter dette på kommende forældremøde. 

Det skal besluttes, hvilke bestyrelsesmedlemmer, der deltager på de forskellige klassers 

forældremøder:  

4/9: 0.kl: Nicolle 

5/9: 1.kl: Stinna 

6/9: 2.kl: Christina 

7/9: 3.kl: Christina 

18/9: ml trin: Thomas og Charlotte. 

Ledelsen deltager i det omfang, det er muligt. 

 

7: Børnehaveinfo: 

- Ny mødestruktur: i stedet for 3 forsk plan, refl. Og eval á 1 time samt p-møde, nu pæd 

og pers møde á 3 timer. Dette for at give en bedre mulighed for at tale pædagogik og 

løfte pædagogikken. 

- Struktur i hverdagen, fast formiddagsaktivitet, og eftermiddagsaktivitet samt grupper. 

 

8: SFO-info: 

- Nye medarbejdere: Susanne og Baki – starter 1/9. 

- Der er afsat en pulje, som indebærer, at der kan ansættes en ekstra medarbejder – 

udelukkende til SFO-tiden. 

 

9: Skole- info: 

Der er ansat ny musiklærer, Jonas, som kan opgradere det faglige niveau. Han varetager også 

morgensamlingen om onsdagen.  

Nyansatte Jesper er skak, sløjd og indskoling. 

Mellemtrinnet holder først fælles forældremøde, hvorefter de går ud i de enkelte klasser. 

 

10: Møderække resten af skoleåret aftales. 

Næste møde bliver tirsdag d. 19. september - hér aftales resten af skoleårets møder. 



 

   
 

11: Eventuelt. 

Nicolle har et punkt: Nicolle forespørger, om der gøres opmærksom på 12-års HPV vaccine - 

om forældrene oplyses om dette. Winnie foreslår, at sundhedsplejersken kan deltage på 

forældremødet i 5.kl.  

 

 

 


